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KLUB POSLANIKA

Podgorica, 21.06.2020.godine

SKUPSTINA CRNE GORE
PREDSJEDNIK

Ivan Brajovic

Poslovani,

obavjestavam Vas da cu na osnovu clana 187 Posiovnika Skupstine Crne Gore, u ime Kluba
Socijalclemokratske partije Crne Gore, postaviti pitanje na Sestoj - posebnoj sjednici Prvog
redovnog (proljecnjeg) zasijedanja, koja ce se odrzati 24. juna 2020. godine, predsjedniku Vlade,
g-dinu Duskii Markovicu.

S poslovanjem,

■ FREDSmDmKKLJJBA POSLANIKA
mr Rasko Konjevic

r:



PoSlovani predsjednice Vlade,

da li je Vlada razmatrala problematiku kompanija u vecinskom drzavnom vlasnistvu koje
posljednjih godina biljeze negativne rezultate i gomilaju poreske i druge dugove. Da ii je
nadleino ministarstvo vrsilo nadzor u dijelu sprovodenja Zakona o zaradama u javnom sektoru u
tiin kompanijama. Da li ocjenjujete opravdanim ill se slazete sa osudom Javnosti da menadzeri u
kompanijama koji su milionski gubitasi ill poreski duznici imaju neprimjereno visoke zarade od
vise hiljada eura i da li je time prekrsen Zakon. Da li mislite da zakon treba da vazi i za njih.

Vlada je na kraju mandata. MInimaina penzija je najmanja u regionu. Minimalna zarada takode.
Prosjecna
regionu.

zarada je porasla sa 51 1 na 520 eura. Stopa nezaposlenosti je medu najvecim u

Vlada Hrvatskeje u svom mandatu povecala minimalnu zaradu za 106 eura, a prosjecnu platu za
160 eura.|u Rumuniji je prosjecna plata skoro udvostrucena i sada iznosi 620 eura, plate Ijekara
su na 2.700 eura, a medicinskih seslara 1000 eura. Vlade mnogih zemalja su uradile znacajne
napore da smanje i poreze za svoje poslodavce, a kod nas su opterecenja za poslodavce najveca u
regionu. Da li rast prosjecne zarade u Crnoj Gori u posljednje cetiri godine od 51 1-520 eura
moze za rezultat da ima poboijsanje zivotnog standarda gradana, posebno imajuci u vidu
cinjenicu da 90.000 zaposlenih prima platu do 400 eura.

Zasto Vlada nije jos predlozila usvajanje Zakona o PIO. Kada ce biti usvojene izmjene zakona o
PDV da se ispravi nepravda da same 15-ak privilegovanih hotelijera placa PDV po 7%, a svi
ostali ugosiiielji po 21 %.

Odgovor zahtiievam i u pisanoi formi.

Obrazlozenjc:

Obrazlozenje cu dati na sjednici SkupStine.

POSLANIK

mr Rasko KonjeviL
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Podgorica, 15. jul 2020. godine

SKUPSTINA CRNE GORE

Gospodin Ivan Brajovic, predsjednik

Postovani predsjednice,

U skladu sa stavom 7 clana 187 Poslovnika SkupStine Crne.Gore u

prilogu dostavljam pisane odgovore na poslanicka pitanja postavljena tokom

Premijerskog sata odrzanog 24. juna 2020. godine, kako bi isti bill dostavljeni

uvazenim poslanicima.
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Klub poslanika Socijaldemokratske partije,

Rasko Konjevic

POSLANICKO PITANJE
I

Postovani predsjednice Vlade,

da li je Vlada razmatrala problematiku kompanija u vecinskom drzavnom vlasnistvu

koje p'osljednjih godina biljeze negativne rezultate i gomilaju poreske i druge dugove.

Da aje nadlezno ministarstvo vrsilo nadzor u dijelu sprovodenja Zakona o zaradama u

javnom sektoru u tim kompanijama? Da // ocjenjujete opravdanim Hi se slazete sa

osudom javnosti da menadzeri u kompanijama koji su milionski gubitasi Hi poreski

duznici imaju neprimjereno visoke zarade ad vise hiljada eura i da li je time prekrhn
Zakon? Da li mislite da zakon treba da vazi i za njih? Vlada je na kraju mandata.

Minimalna penzija je najmanja u regionu. Minimalna zarada takode. Prosjecna zarada

jeporqsla sa 511 na 520 eura. Stopa nezaposlenostije medu najvecim u regionu.
1

VladaHrvatskeje usvom mandatupovecala minimalnazaraduzal06eura, aprosjecnu

platu za 160 eura. I u Rumunijije prosjecna plata skoro udvostrucena i sada iznosi 620

eura, plate Ijekara su na 2.700 eura, a medicinskih sestara 1.000 eura. Vlade mnogih

zemalja su uradile znacajne napore da smanje i poreze za svoje poslodavce, a kod nas

su opterecenjo za poslodavce najveca u regionu. Da li rastprosjecne zarade u Crnoj Gori
u posljednje cetiri godine od 511 - 520 eura moze za rezultat da ima poboljsanje
zivotnog stondarda gradana, posebno imajuci u vidu cinjenicu da 90.000 zoposlenih
prima platu do 400 eura.

Zosto Vlada nije jos predlozila usvajanje Zakona o PIO. Kada ce biti usvojene izmjene
zakona o PDV da se ispravi nepravda da samo petnaestak privilegovanih hotelijera
placa PDVpo 7%, a svi ostali ugostitelji po 21 %.

Odgovor zahtijevam i u pisanojformi.



ODGOVOR

Poslanice Konjevicu,

Postavili ste vise pitanja u jednom pitanju. Ne znam je 11 to poslovnicH all trebalo bi
I

mi mriogo vise vremena od predvidenog i da ih pripremim 1 na njih odgovorim.
(

Dakle, znam da ]e za Vas ovo interesantna tema 1 u ovom trenutku zaista to postujem

1 uvazavam, a istovremeno znam da je ova tema podlozna svakakvoj interpretaciji u

predizbornom vremenu.

Ne kazem da u konkretnim primjerima drzavnih preduzeca o kojima ste govorili i

platama njihovih direktora za to nema osnova.
I

I sam' cijenim da su odredene zarade menadzera u kompanijama u vecinskom
drzavnom vlasnistvu nepristojno visoke za prilike u kojima zivimo. Bez zaiazenja u

opravidanost 1 utemeljenost u pogledu ostvarenih bilansa. Vjerujem da ce taj

kriterijum bit! brzo razmatran na Vladi.

Dakle, iako se nije tako moglo zakljuciti iz nacina Vaseg izlaganja - u konkretnom

imamo priblizne poglede.

Da budem direktan - zakon mora bit! jednak za sve i insistiracu da menadzeri

kompanija pripreme akte o zaradama zaposlenih u skladu sa Zakonom o zaradama

zaposlenih u javnom sektoru.

Sa druge strane, ne mogu da dopustim da izdvojeni slucajevi budu reper za cijeli

sistem, kako Vi to zelite predstaviti, te da precutimo cinjenicu da se sa znacajnim

brojem preduzeca upravlja domacinski, na nacin koji moze posluziti za primjer.

A ti ljudi su prakticno neduzno osudeni i tu moramo biti posteni. Nije svaki direktor

isti, kao sto nije ni svaki poslanik isti! To znamo Vi i ja.

Na svu srecu, svaka od pozicija na kojima se nalazimo, podlozna je promjenama.

U odnosu na drugi dio Vaseg interesovanja, a koji je prakticno politicka varijacija

Vasihiranijih pitanja o kojima smo nekoliko puta govorili, moram primijetiti jednu
pozitivnu stvar: Na pocetku mandata poredili ste Crnu Goru sa regionom, a danas nas

poredite«aMiTzavama~claTircanra"Evrop£rk€ftm{jG: —

To je ifakat i napredak, poslanice Konjevicu.



Primjecujem da ipak govorimo o rastu prosjecne plate, ne o smanjenju i stagnaciji.

Govorimo o zaposlenima, i rastu zaposlenosti, a ne o nezaposlenosti. Dakle, postoji
odredeni progres. I dobro je da ga cak i Vi registrujete.

Siguran sam - da ste i sami umjeli i mogll bolje, uradili biste to za vrijeme dok ste bill
u izvrsnoj vlasti. All mnogo je komfornije voditi, tacnije ne voditi vec zagovarati

politiku, iz udobnosti opozlcione fotelje.

Kada me vec pitate za kasnjenje u odlukama u finansijskom sektoru, sjecam se,

poslanice Konjevicu, Vaseg konzervativnog stava kao bivseg ministra finansija na sve

zahtjeve koji su dolazili iz privrede kao sto i sadasnji ministar finansija u mojoj Vladl

takode ima konzervatlvan stav 1 vellki oprez zbog ukupne slike ocuvanja flnansijske

stabllnostl 1 ekonomije u cjelinl.

Rekao blh da ste Vi cak blli tada konzervativniji, jer nijeste udovoljavalli zahtjevlma

za razliku od ministra Radunovlca koji to cesto radi pa cak 1 kada ne dobije moju

saglasnost. Siguran sam da ste 1 sami, kao sto sam rekao, umjeli i mogli bolje.

1 kada vec pominjete opterecenja za poslodavce, dozvolite da podsjetim da Vlada u

kontinuitetu pokazuje spremnost da umanji poreska opterecenja po osnovu rada.

Samo tokom 2019. godine Vlada je predlozlla znacajne izmjene poreskih propisa koji

dokazuju ovu tvrdnju.

Naime, krajem 2019. godine izvrseno je potpuno ukidanje tzv. „krlzne stope" poreza

na dohodak fizlcklh lica, te se dohodak fizlckih lica u Crnoj Gori oporezuje po jednoj

od nlzih stopa u Evropi od 9%. Mi cak misllmo Hi ja mlslim da treba da bude i niza. I

da cak dio smanje stope poreza na dobit treba da ide u reinvestlranje. Takode, tokom

2019. godine izvrseno je umanjenje stope doprinosa za zdravstveno osiguranje na

teret poslodavca za dva procentna poena, te je Izmedu ostalog, ucesce poreza i

doprinosa u bruto iznosu umanjeno na oko 39%.

Kada su u pitanju Izmjene dva zakonska rjesenja o kojlma ste govorlll - Zakon o

porezu na dodatu vrljednost 1 Zakon o penzljsko Invalidskom osiguranju, 1 sami ste

svjesni da je rijec o vrlo kompleksnim pltanjlma, koje je, opet kazem, mnogo

komfornije komentarisati iz Vaseg ugla. Licno sam insistirao da taj Zakon o porezu na

dodatu vrijednost Imamo prlje, ali postujem stav mog resora. Nemam, kao sto sam

rekao, taj komfor da samo komentarlsem, vec moram donositi odluke od kojih zavisi

ekonpmski zivot u Crnoj Gori.

1 po pitanju poreskih polltlka, 1 po pitanju penzijskih prava, Vlada bllsko saraduje sa

domacim 1 Inostranim partnerima, kako bl predlozena rjesenja bila u skladu sa

medunarodnim standardlma 1 odrziva na duzi rok.



Dakle, ne da posezemo za populistickim rjesenjima (to je najlakse) vec da trazimo ona
koja ce dati najbolje rezultate sa najmanje negativnih efekata.

One sto takode zelim da istaknem, a to je da gotovo nema dana da u Vladi ne vodimo

razgovor sa udruzenjima poslodavaca i sindikatima. Juce smo, na primjer, imali 1
sastanak sa predstavnicima Privredne komore. Pozivam ih, neka kazu, da li su ikada

do sada imali ovako otvoren pristup od strane Vlade? Da li se ikada saradivalo ovako

blisko kao sada?

Ml u Vladi nijesmo ni slijepl ni gluvi na zahtjeve poslovne zajednice kako to
pokusavate da predstavite.

Pokazala je to i situacija sa koronavirusom. Svl su mogli da vide kako je privreda
pritekla u pomoc u najtezim momentima 1 kako je Vlada pruzila ruku onom dijelu
privrede koji je najdirektnije i najvise osjetio posljedice.

1 opet, na tom planu, svakodnevno komuniciramo 1 zajednicki trazimo modele za

oporavak ekonomije. Samo na taj nacin - ako radimo, a ne ako samo govorimo o tome,

mozemo doprinljeti i povecanju standarda nasih gradana i boljem kvalitetu zlvota.

Istini za volju, cijenim da smo u uslovima opstrukclje kakve smo imali sve vrijeme
ovog mandata uspjeli da odrzimo ispravan kurs i odlican trend. Nije odavno bilo u

Crnoj Gori, a dugo sam u politici, ovakve opstrukclje (institucionalne na svakom

koraku] za realizaciju kljucnih strateskih politika.

Siguran sam da cemo zajedno sa svima koji misle dobro Crnoj Gori i njenim

gradanima, nastaviti putem socio-ekonomskog napretka za dobro svakog pojedinca i
svake porodice.

Hvala!


